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MØTEBOK HALLINGTINGET   
 
TID: 28. og 29. april 2022 
STAD: Oset Høyfjellshotell     
  
  
Desse møtte på Hallingtinget:   

Hol kommune 
Oskar Andreas Skulstad  
Lotti Larsgard 
Sigrid Simensen Ilsøy  
Hanne Håtuft 
Martin Grøslandsbråten 

Hemsedal kommune 
Pål Terje Rørby (29. april) 
Petter Owesen 
Helene Sagabråten  
Norunn Rivedal 
 

Ål kommune 
Solveig Vestenfor (29. april) 
Knut Einar Haug  
Ole Egil Trinterud  
Ivar Brevik (29. april) 
Ingeborg Kaslegard Frydenlund (29. april) 
Hedvig Johanne Ruud (28. april) 
 

Nesbyen kommune 
Tore Haraldset 
Endre Storhaug (28. april) 
Geir Olav Garthus 
Adnan Helja (29. april) 
 

Gol kommune 
Heidi Granli 
Herbrand Jegleim 
Leif Norhaug  
Kristin Bakke Haugen 
Tom Rune Blakkestad 

Flå kommune 
Merete Høntorp Gandrud  
Karen Johanne Gulsvik 
Steinar Andre Steinarsson  
Tor Egil Buøen  

 
Forfall:  
Andreas Smith Eriksen, Hemsedal kommune 
Anette Heiplass, Flå kommune 
Bård Heio, Nesbyen kommune 
Ole Johnny Stavn, Hol kommune 
Iselin Haugo Stavn (H) 
 
Frå rådmannsutvalet møtte:  
Henrik Skovly Nesbyen kommune, Karsten Popp Dideriksen, Ål kommune, Hege Mørk Gol 
kommune, Odd Egil Stavn Flå kommune, Stephan Gundersen, Hemsedal kommune 
 
Administrasjon Regionrådet 
Jan Olav Helling, dagleg leiar, Knut Arne Gurigard, seniorrådgjevar, Linda Dalene Bjerke, 
prosjektleiar  
 
Frå Viken møtte:  
Magnus Weggesrud (Sp)  
Heidi Westby Nyhus Fylkesråd (A) 
Lasse Narjord Thue, adm  
 
_________________________________________________________________________ 
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SAK 01-22 REGIONALT FRILUFTSRÅD  
Magnhild Medgard Skår presenterte ein rapport og viste kva eit regionalt friluftsråd er og korleis 
det kan organiserast. Sjå vedlagte presentasjon. Hallingtinget drøfta saka. 
 
Vedtak:  
1. Hallingtinget rår kommunane til å prøve ut ordninga med regionalt friluftsråd gjennom eit 

prosjekt.  

2. Hallingtinget ber dagleg leiar i samråd med rådmannsutvalet om å utarbeide ei felles 

kommunestyresak som skal behandlast i Regionrådet som innstiller til kvar einskild kommune. 

Saka må opp så snart som mogeleg og saka må vise klart kva for mandat og oppgåver eit 

regionalt friluftsråd skal ha og ikkje ha.  

 
SAK 02-22 REKNESKAP FOR REGIONRÅDET 2021 
 
Vedtak: 
Hallingtinget godkjenner rekneskapet til Regionrådet for Hallingdal for 2021.  
Overskotet på kr. kr. 58 841,77 blir ført på disposisjonsfondet.  
 
 
SAK 03-22 ÅRSMELDING FOR REGIONRÅDET 2021 
 
Vedtak: 
Hallingtinget godkjenner årsmeldinga for 2021. 

 
SAK 04-22 INFORMASJON OM FORUM NYE BERGENSBANEN  
Hilde Magnusson, dagleg leiar i Forum nye Bergensbanen informerte om korleis forumet jobbar 
med for å påverke sentrale myndigheiter til å løyve midlar til utbygging av Ringeriksbane. Sjå  
vedlagte presentasjon 
 
SAK 05-22  CAMPUS HALLINGDAL – ARBEID FOR HØGSKULETILBOD I HALLINGDAL 
Heidi Granli informerte om Campus Hallingdal, eit arbeid som tek sikte på å få til eit varig 
høgskuletilbod I Hallingdal. Hallingtinget var positive til at det blir jobba vidare med dette og at  
dette blir eit prosjekt som omfattar heile Hallingdal. Sjå vedlagte presentasjon 
 
SAK 06/22 SAMFERDSELSUTVALET – ORIENTERING  
Knut Arne informerte om arbeidet i samferdselsutvalet, Sjå vedlagte presentasjon. 
 
SAK 07-22  STATUS PÅ STRATEGISK PLAN FOR HALLINGDAL  
Jan Olav orienterte om status på dei ulike tiltaka som ligg i strategisk plan, sjå vedlegg. 
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SAK 08-22  BEREKRAFTSENTER I HALLINGDAL 
Raghild Kvernberg frå Sparebankstiftelsen Hallingdal orienterte om deira engasjement og 
inviterte fleire aktørar inn i eit forstudie. Sjå vedlagte presentasjon. Hallingtinget drøfta saka. 
 
Vedtak: 
1. Hallingtinget er positive til at det blir jobba vidare med eit berekraftssenter i Hallingdal og ber 

administrasjonen i regionrådet og kommunane prioritera deltaking i eit forprosjekt. 
2. Hallingtinget oppmodar kommunane om å løyve sin del av midlane til oppretting av  

ein stilling som interkommunal miljøkoordinator. 
 
SAK 09-22 SATS PÅ HALLINGDAL. KVA ER GJORT SIDAN SIST. 
Maria Grevsgård informerte om status på SATS PÅ HALLINGDAL. Sjå vedlagte presentasjon. 
 
SAK 10-22  BUSTADSITUASJONEN / KOMMUNEN SI ROLLE I BUSTADPOLITIKKEN 
Trude Risnes frå Distriktssenteret innleia og Hallingtinget drøfta bustadsituasjonen i Hallingdal. 
Kvar kommune kom med tiltak som kommunen kan gjera for å bli betre: 
 
Innspel frå Hol kommune 
1. Aktivt følge opp nylig, vedtatt boligstrategi, både politisk og administrativt. I dette, også følge 

opp boplikt og utrede å oppheve slektskapsunntaket. 
2. Øke kunnskap i administrasjonen på boligområdet: Ringer du til Hol kommune og spør om 

bolig får du svar.  
3. Få fremlagt oversikt over kommunale boliger i kommunen, og politisk vurdere hvorvidt disse 

skal selges, pusses opp, saneres og ev bygge opp nye. Avklare hvor mange, hvor og hvilke type 
kommunale boliger Hol kommune skal ha. 

4. Drive mer aktiv kontroll av boligoverdragelser i kommunen (særlig på Geilo) 
5. Vurdere å omdisponere boliger på Kringlemyr, slik at personer som trenger litt «bobistand» 

kan samles her, og andre kommunale boliger frigjøres. 
 
Innspel frå Ål kommune 
1. Regulere fleire bustadtomter 

Strandalivegen, Øino båtfabrikk, Gullhagen,  
Sirefeltet, Essotomta, Doktorntomta, Gartneritomta,  

2. Infrastruktur og tilrettelegging , t.d. bru 

 løyve pengar til å vera med å pushe 

 Regulere inn fleire tomter  

 Vidareføre samarbeidet med private 
3. Diverse tiltak: 

Variasjon i tomtestorleik, plassering og variasjon i bueiningar, småhuskonsept sentrumsnært, 
Dengerudtoppen, større bustadfelt i grendene. Førstegongsetablerarar - Husbank/Startlån. 

4. Utnytte eksisterande bustader 
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Innspel frå Gol kommune 
1. Utrede prosjekt med alternative boformer, minihus, delingsøkonomi, fellesområder 
2. Invitere aktuelle utbyggere og eiendomsmeglere til møte med Husbanken og kommunen 
3. Prøvebolig, stille til rådighet boliger til leie for nytilflytting i inntil 1 år 
4. Samle informasjon om forskjellige virkemidler fra Husbanken og andre 

finansieringsinstitusjoner 
5. Kartlegge tomme boliger 
6. Leie til eie. Mange leier kommunale boliger i årevis. Bygge nye leieboliger i kommunal regi. 
 
Innspel frå Flå kommune 
1. Videreføre boligstøtte til førstegangsetablerere.  
2. Informasjonsmøte for boligsøkere i samarbeid med Skue sparebank, Husbanken og Flå i 

august.  
3. JA, til sprett boligbygg i distriktet.  
4. Leie til eie. Kartlegge hva er etterspørsel.  
5. Tett dialog med lokal håndverkere og næringslivet.  
 
Innspel frå Nesbyen kommune 
1. Konsesjonsregler vurderes 
2. Boligbyggelag vurderes 
3. Dialog, utbyggingsavtaler med utbyggere 
4. Startlån og andre virkemidler i Husbanken 
5. Fortetting med småhus sentrumsnært 
6. Dispensere for krav om næringsareal 
7. Reguleringskostnader vurderes 
8. Bolystkoordinator 
 
Innspel frå Hemsedal 
Manglar 
 
SAK 11-22 INFO FRÅ VIKEN PÅGÅANDE PROSESSAR OG OPPRETTING AV NYTT FYLKE 
Heidi Westby Nyhus informerte frå Viken og om prosessen rundt Oppretting av nye Buskerud.  
Sjå vedlagte presentasjon. Magnus Weggesrud informerte frå møte i geografisk nemnd.  
 
SAK 12-22 BU – OG BLILYST.  
Ragnhild Fagerslett kåserte om «bygda 2.0 
Jan Olav Helling orienterte om oppstartsmøte i bu- og blilyst Hallingdal der kommunane m.a var 
einige om å:  

 Etablere eit Bo- og blilystforum i Hallingdal som kan samarbeide om ulike tiltak 

 Styrke den felles marknadsføringa av Hallingdal 

 Jobbe saman om å løyse bustadutfordringane i Hallingdal 
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SAK 13-22 EVENTUELT 
 
UTTALE FRÅ HALLINGTINGET TIL FYLKESKOMMUNEN 
Hallingtinget vil uttrykke bekymring til Viken Fylkeskommune som oppdragsgjevar til 
kollektivselskapet Brakar knytt til Hallingbussen. Denne ruta er den einaste reelle 
morgonavgangen for hallingar som skal til Oslo i anten arbeids- eller fritidssamanheng. 
Hallingtinget opplever at det er dårleg kommunikasjon og informasjon om busstilbodet, blant 
anna på Brakar sine nettsider.  
Det er også kome signal til Hallingtinget på at blant anna Brakar ikkje ynskjer ruta vidareført.  
Hallingtinget ber om at Viken Fylkeskommune er tydeleg på at ein forventar ei marknadsføring av 
denne ruta.  
 
Uttala skal innom samferdselsutvalet før den blir sendt 
 
Info om Startup extreme 
Pål Rørby fortalde kort om gjennomføringa av Startup extreme 
 
 
Hallingdal, 11 mai 2022 
 
Jan Olav Helling 
Dagleg leiar 
 
 
 
VEDLEGG:  
Presentasjon Sak 01-22: REGIONALT FRILUFTSRÅD 
Presentasjon Sak 04-22: INFORMASJON OM FORUM NYE BERGENSBANEN  
Presentasjon Sak 05-22: CAMPUS HALLINGDAL  
Presentasjon Sak 06-22: SAMFERDSELSUTVALET  
Presentasjon Sak 07-22: STATUS PÅ STRATEGISK PLAN FOR HALLINGDAL  
Presentasjon Sak 08-22: BEREKRAFTSENTER I HALLINGDAL 
Presentasjon Sak 09-22: SATS PÅ HALLINGDAL. KVA ER GJORT SIDAN SIST. 
Presentasjon Sak 11-22: INFO FRÅ VIKEN  
 
 
 


